

ဒုတိယအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဆဌမပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့ (၆. ၆. ၂၀၁၇)
ရက်နေ့တွင် ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၈)ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ကျောက်မဲ
မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်က အဆိုတစ်ရပ်အား လွှတ်တော်သို့ပေးပို့လာပါတယ်။ အဆိုမှာ
“အစိုးရငွေလုံး ငွေရင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဘတ်ဂျက် မြို့နယ်အလိုက်ခွဲဝေခြင်းဆိုင်ရာမူဘောင်” အဆို
ဖြစ်ပါတယ်။ ယခု ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်က အဆိုတင်သွင်းဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်
လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များအားလုံး၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
များအားလုံး၊ ဧည့်သည်တော်များအားလုံး၊ ကိုယ်၏ကျန်းမာခြင်း၊ စိတ်၏ချမ်းသာခြင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေ
ကြောင်း ပထမဦးစွာ နှုတ်ခွန်းဆက်သဂါရဝပြုအပ် ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်
အမှတ်(၂)က ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော် တင်သွင်းမည့်
အဆိုက ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ ငွေလုံးငွေရင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဘတ်ဂျက် မြို့နယ်အလိုက်ခွဲဝေပေးတဲ့နေရာမှာ
မူဘောင်တစ်ခုတင်သွင်းဖို့ဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်
ကိုယ်စားလှယ်များမှာ ဘတ်ဂျက်ခွဲဝေခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး သက်တမ်း တစ်ခုကြာပြီးတဲ့အခါမှာ အတွေ့အကြုံ
၁ နှစ်ရခဲပြီးသားဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီ ၁နှစ်အတွင်းမှာ ရှမ်းပြည်နယ်သာမက အခြားတိုင်းဒေသကြီး မှာလည်းဘဲ
ဘတ်ဂျက်ခွဲဝေခြင်းနှင့်ပတ်သက်ပြီးတော့မှ အဓိက အငြင်းပွားနေကြတာဖြစ်ပါတယ်။ အစိုးရဆောင်ရွက်ခွင့်၊
တင်သွင်း ပိုင်ခွင့်ရှိသော ကျွန်တော်တို့ လွှတ်တော်နဲ့ဆိုင်တဲ့ ဥပဒေ ၊ စီမံခန့်ခွဲ ပိုင်ခွင့်ရှိတဲ့ ခွဲဝေခြင်း၊
လျာထားချက်၊ လုပ်ဆောင်ချက်အားလုံးမှာ အခြားတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များမှာ ကန့်ကွက်
ကြတာရှိပါတယ်။ ဥပမာ- စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးမှာဆိုလျှင် အကြီး အကျယ် ကန့်ကွက်ကြတာရှိပါတယ်။
ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကတော့ လွန်ခဲ့တဲ့ ဘတ်ဂျက်မှာဆိုလျှင် ကန့်ကွက်တာ သိပ်မရှိဘဲနဲ့
ရက်အကန့်အသတ်အရ အကယ်၍ကန့်ကွက်ကြမယ်၊ အချိန်ကုန်မယ်။ ဘတ်ဂျက်ရက်ကလည်းနီးနေပြီ၊
သက်တမ်း ကုန်တော့မယ်၊ အဲဒီလိုအနေအထားများကြောင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး စိတ်တိုင်း
မကျသော်လည်း သဘောတူ ညီမှုတဲ့ ဒီနှစ်တော့ရှိပါစေတော့ဆိုတဲ့ပုံစံနဲ့ အတည်ပြုပေးခဲ့တာ ရှိပါတယ်။
ဒါကြောင့် ထိုဘတ်ဂျက်မူဘောင်ကို ပြန်ပြီးတော့မှ စဉ်းစားရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ အဓိကစဉ်းစားရတာကတော့
အစိုးရအဖွဲ့မှလုပ်နေတဲ့၊ ရနေတဲ့ ငွေလုံးလုပ်ရမည့်လုပ်ငန်း၊ မြို့နယ်အလိုက် ခွဲဝေပေးတဲ့နေရာမှာဆိုရင်
ဘက်လိုက်မှု တော့ရှိနေတယ်လို့ ကောက်ချက်ချမိပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ဝန်ကြီးရှိနေတဲ့ မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်မှာ
ဆိုလျှင် ပိုမိုချပေးခဲ့တာကို ယခင်အစိုးရမှာလည်းရှိခဲ့ တယ်။ ယခုလည်းဘဲ ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နေတာကို
လေ့လာတွေ့ရှိရ ပါတယ်။ နောက်တစ်ချက်ကတော့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များကို လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး
မှာကြားသည့်အတိုင်းဘဲ အစိုးရကို ထိန်းကျောင်းခြင်းတို့ ပြည်သူတွေကိုအကျိုးပြုမည့် ဥပဒေများကို
တင်ခြင်း၊အသစ်ရေးဆွဲခြင်းကို အာရုံစိုက်လုပ်ရမည့်အစား၊ ကျွန်တော် တွေ့ရသည့် မေးခွန်းများဆိုလျှင်
အစိုးရကို လမ်းလုပ်ပေးပါ။ တံတား လုပ်ပေးပါ။ စာသင်ကျောင်းလုပ်ပေးပါဆိုတဲ့ အချိန်မြောက်မြားစွာ ပေးပြီး
ဆွေးနွေးရတဲ့ပုံစံမျိုးဖြစ်နေပါတယ်။ အဲဒါတောင်မှ ရှင်းရှင်းပြောရလျှင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်က
သက်ဆိုင်ရာ ညွှန်မှူးဆိုမှာ ဒါလေးကိုတော့ ဖြစ်အောင်လုပ်ပေးနေဆိုတဲ့ပုံစံကိုတော့ ကျွန်တော်တို့ လွှတ်တော်
ကိုယ်စားလှယ်က ဒေသခံကိုယ်စား တောင်းဆိုနေရပါတယ်။ အခြားဥပဒေတို့ ပြည်သူလူထုအကျိုး ပြုမည့်
လုပ်ငန်းကို အားနည်းနေတာတွေနေရပါတယ်။ ထိုကြောင့် အစိုးရကလည်းပဲ ကျွန်တော်တို့နားလည်တာ
ဒီနိုင်ငံအနေအထားနဲ့ မလုံလောက်ပါဘူး။ ဒါပေမဲ့စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းတစ်ခုနဲ့ မူဘောင်တစ်ခုရှိမယ်ဆိုလျှင်

အားလုံးတစ်ပြေးညီအကျိုးရှိမယ်လို့ ယူဆလို့ ဒီစာကို တင်သွင်းခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်မှာ လေ့လာ ရသလောက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရကောက်ခံရရှိတဲ့အခွန်ကို ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ရရှိတဲ့ငွေနဲ့ ပြည်ထောင်စုကပံ့ပိုး ပြီးတော့မှ ရရှိတဲ့ငွေနဲ့ စုပေါင်းပြီးတော့မှ လုပ်ငန်း ၂ မျိုးဆောင်ရွက် ရတာရှိပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုလုပ်နေတာကိုတော့ မဆိုလိုပါဘူး။ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းမှာ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်၊ စီမံ ပိုင်ခွင့်ရှိတဲ့ ဘတ်ဂျက်ကို အဓိကဆိုလိုတာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော် တို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ကတော့ မိမိတို့ မဲဆန္ဒနယ်မှာရှိတဲ့ ဖွံ့ဖြိုးရေးကိစ္စရပ်များကို လွှတ်တော်အထဲမှာသော်လည်းကောင်း၊ အစိုးရဝန်ကြီးဌာနမှာတင်ပြပြီး အစိုးရဘတ်ဂျက်ကို မျှော်ကိုးနေရ သူဘဲဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ခု ဘတ်ဂျက်လျာထားချက်ကို လေ့လာကြည့်သည့်အချိန်မှာတော့ အရမ်းအားနည်းတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေနဲ့ ရှမ်းပြည်နယ် တစ်ဝှမ်းလုံးညီတူမျှတစွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို စီမံခန့်ခွဲနေရတဲ့ ဖစ်တာနဲ့အညီဖွံ့ဖြိုးမှုဆိုင်ရာ ဘတ်ဂျက် လျာထားချက်ကိုလည်း မျှတစွာ ခွဲဝေပေးဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ ငွေလုံးငွေရင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဘတ်ဂျက်ကို မြို့နယ်အလိုက် ခွဲဝေပေးတဲ့နေရာမှာ အဓိကအားဖြင့် စုစုပေါင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဘတ်ဂျက်ရဲ့ ၃၀ရာခိုင်နှုန်းကို မြို့နယ်အလိုက် အချိုးညီစွာ ခွဲဝေ ပေး၍လည်းကောင်း၊ ဥပမာ- လွှတ်တော် ဘတ်ဂျက်ကို ညီတူညီမျှ ခွဲဝေပေးပါတယ်။ အကြီးအသေး မခွဲခြား ပါဘူး။ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းကို မြို့နယ်အလိုက် အချိုးညီစွာ ခွဲဝေပေး၍ လည်းကောင်း၊ ၃၀ရာခိုင်နှုန်းကို မြို့နယ် အရွယ်အစား၊ လူဦးရေ အချိုးအစားပေါ်မူတည်ပြီးတော့မှလည်းကောင်း၊ ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ဖွံ့ဖြိုးမှုအဆင့် အတန်းကို တည်မီမူတည်ပြီးတော့မှ ခွဲဝေပေးမယ်ဆိုရင် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းမှာရှိနေတဲ့ မြို့နယ်အားလုံး ဆိုလျှင် မြို့နယ်တိုင်းမှာ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းကို ညီတူမျှတစွာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ နိုင်မှာလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ခွဲဝေပေးတဲ့နေရာမှာလည်း ကိုယ်စားလှယ်အနေနဲ့ နောက်ထပ်ဆွေးနွေးစရာမရှိလောက်အောင် ပြည့်စုံနိုင် လိမ့်မယ်လို့ယူဆပါတယ်။ ဥပမာ အရေးကြီးတာကတော့ လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး တို့ဆိုလျှင် မြို့တိုင်းမှာ လိုအပ်ချက်ရှိတယ်။ အဲဒါဆိုရင်ချက်ချင်း ဒီမူဘောင်အတိုင်း ခွဲမည်ဆိုလျှင် ဘာမှ Complaint တက်စရာမလိုပါဘူး။ နောက်တစ်ခုက လျှပ်စစ်မီးကိစ္စဆိုလျှင် National Grid ရတဲ့ ဒေသမှာရှိ ပါတယ်။ ဥပမာ- တယ်လီဖုန်းဆိုလျှင် လုပ်နိုင်သည့် မြို့နယ်ရှိသလိုမလုပ်နိုင်တဲ့ မြို့နယ်လည်းရှိပါတယ်။ အဲဒါကို ခြွင်းချက်ထားပြီးတော့မှ ဆောင်ရွက်နိုင်တဲ့ မြို့နယ်အတိုင်းကို ကျွန်တော်တင်ပြပါ မူဘောင်အတိုင်း ဆောင်ရွက်မယ်ဆိုလျှင် အစိုးရပိုင်းသော်လည်းကောင်း၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ပိုင်း သော်လည်းကောင်း ညှိနှိုင်းစရာမလိုဘဲနဲ့ တောင်းဆိုစရာမလိုဘဲနဲ့ အချိန်တန်ရင် ကိုယ့်မြို့နယ်အတွက် ရသင့်ရထိုက်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မယ်လို့ယူဆလို့ ဒီအဆိုကို တင်သွင်းခြင်းဖြစ်ပါ တယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေး ရန် မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။
(သို့မဟုတ်)

အဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ရှိလျှင် အမည်စာရင်း တင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကို ထောက်ခံမည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပါ။

ဦးညီညီ (ခ) ဦးညီလေးချမ်း၊ ပင်းတယမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ ကျွန်တော်ကတော့ ပင်းတယ မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)က ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးညီညီ(ခ)ဦးညီလေးချမ်းဖြစ်ပါတယ်။ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသော “အစိုးရငွေလုံးငွေရင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဘတ်ဂျက် မြို့နယ်အလိုက် ခွဲဝေခြင်းဆိုင်ရာ မူဘောင်” အဆိုတင်သွင်းခြင်းကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသော အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ၁ ဦးက ထောက်ခံသွားပါတယ်။ အဆိုမှာ “အစိုးရငွေလုံးငွေရင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဘတ်ဂျက် မြို့နယ်အလိုက် ခွဲဝေခြင်း ဆိုင်ရာမူဘောင်” အဆိုဖြစ်ပါတယ်။ ယခု အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်/မသင့် လွှတ်တော်၏ဆန္ဒ ရယူမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ၎င်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။
လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။)

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကိုလက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါသလားခင်ဗျား။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့်ကိုယ်စားလှယ်မရှိသည့်အတွက်ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏ အဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူညီကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းတဲ့ အဆိုကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇွန် လ ၈ ရက်၊ အစည်းအဝေးရဲ့ တတိယရက်မှာ ဆွေးနွေးပါမယ်။ ဆွေးနွေးမယ့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ အနေနဲ့ ဒီကနေ့ အစည်းအဝေး ရပ်နားတဲ့အခါ ညနေပိုင်းမှာ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးထံ အမည်စာရင်းပေးသွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

**ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဆဌမပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့
(၈. ၆. ၂၀၁၇)ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း**

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး အစီအစဉ်(၆)ဖြစ်ပါတယ်။ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲ ဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၏ “အစိုးရငွေလုံးငွေရင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဘတ်ဂျက်မြို့နယ် အလိုက် ခွဲဝေခြင်းဆိုင်ရာ မူဘောင်” အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးဖို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၄)ဦးက အမည်စာရင်း ပေးသွင်းထား ပါတယ်။ ပထမဦးစွာ မူဆယ်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)မှ ဦးစိုင်းကျော်သိန်းက အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ဖြစ်ပါ တယ်။

ဦးစိုင်းကျော်သိန်း၊ မူဆယ်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ လေ့လာသူ ဧည့်သည်များအားလုံး၊ ကိုယ်စိတ်နှလုံး ချမ်းမြေ့ကြပါစေလို့ ရှေးဦးစွာ ဆန္ဒပြုအပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ မူဆယ်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းကျော်သိန်းဘဲဖြစ်ပါတယ်။ ၆-၆-၂၀၁၇ ရက်နေ့က ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)က ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းတဲ့အဆိုဖြစ်တဲ့ “အစိုးရ ငွေလုံး ငွေရင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဘတ်ဂျက် မြို့နယ်အလိုက် ခွဲဝေခြင်းဆိုင်ရာ မူဘောင်” အဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံဟာ ဖက်ဒရယ် ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံကို တည်ဆောက်တဲ့နေရာမှာ ပြည်နယ်အချို့ ဒါမှမဟုတ် တိုင်းဒေသကြီး အချို့မှာသာ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးပြီးတော့ ကျန်ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးတွေမှာ မဖွံ့ဖြိုးမတိုးတက်ဘူး ဆိုလျှင် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်တယ်လို့ မှတ်ယူလို့ မရပါဘူး။ အဲဒီလိုဘဲ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကိစ္စမှာလည်း နေရာဒေသအချို့သာ တိုးတက်ပြီးတော့ ကျန်ဒေသအချို့တွေမှာ မတိုးတက်ရင်လည်း ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်တယ်လို့ ယူဆလို့ မရပါဘူး။ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းတွေ လုပ်ဆောင်တဲ့နေရာမှာ ဘတ်ဂျက်ခွဲဝေမှုဟာ အရေးကြီးတဲ့ကဏ္ဍ ဖြစ်ပါတယ်။ ဘယ်လိုလုပ်ငန်းမျိုးမဆို လုပ်ဆောင်တဲ့ နေရာမှာ သင့်လျော်တဲ့ ငွေရင်းငွေနှီးရှိမှသာ လုပ်ငန်းကို အဆင်ပြေပြေ ဆောင်ရွက်နိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်ကြီးကို ကျွန်တော်တို့ မိသားစုတစ်ခုအနေနဲ့ နှိုင်းယှဉ်ရမယ်ဆိုလျှင် အစိုးရသည် မိဘများ ဖြစ်ကြပြီးတော့ မြို့နယ်များသည် သားသမီးများဖြစ်ကြပါတယ်။

မိဘဆိုတာကတော့ သားသမီးအားလုံးကို ညီတူညီမျှ မေတ္တာထားပြီးတော့ ချစ်ခင်ကြတာပါ။ ဒါပေမဲ့ သားသမီးများကတော့ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦးအခြေအနေ မတူညီနိုင်ပါဘူး။ အချို့သားသမီးတွေဟာ အထိုက်အလျောက်အဆင်ပြေကြပြီးတော့ အချို့သားသမီးတွေဟာ အထိုက်အလျောက်ဆင်းရဲကြတာကြပ်တည်းကြတာရှိပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်မှာရှိတဲ့ မြို့နယ်တွေကိုပြန်ကြည့်လျှင် အချို့မြို့နယ်တွေက အထိုက်အလျောက် ဖွံ့ဖြိုးပြီးတော့ အချို့မြို့နယ်တွေကဖွံ့ဖြိုးမှုနောက်ကျတာကိုလည်းတွေ့ရပါတယ်။ ဒါပေမဲ့မြို့နယ်အားလုံး လိုအပ်ချက်ရှိနေတာကတော့ အမှန်ပါ။ ဒါကြောင့် မိဘနဲ့တူတဲ့အစိုးရကသားသမီးများနဲ့တူတဲ့ မြို့နယ်တွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ ဘတ်ဂျက်ခွဲဝေတဲ့နေရာမှာ မူဘောင်တစ်ခုရှိဖို့ လိုအပ်တယ်လို့ ယူဆပါတယ်။ အဆိုရှင် တင်ပြထားတဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဘတ်ဂျက်စုစုပေါင်းပမာဏ၏ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းကို မြို့နယ်အလိုက် ညီမျှစွာခွဲဝေ ပေးရန်ဆိုတဲ့အဆိုဟာ အင်မတန် သင့်လျော်ပါတယ်။ ဒီ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းတွေဖြင့် မြို့နယ်များ၏ အခြေခံ လိုအပ်ချက်ဖြစ်တဲ့ အဆောက်အဦတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့အတွက် အသုံးပြုနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကတော့ မြို့နယ် အားလုံး တန်းတူညီမျှစွာခွဲဝေ သင့်တယ်လို့ ယူဆပါတယ်။ နောက်ကျန် ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းကို မြို့နယ် အရွယ်အစား၊ လူဦးရေအချိုးအစားပေါ် မူတည်ပြီးတော့ခွဲဝေပေးရန်ဆိုတဲ့ နေရာမှာလည်း မြို့နယ်အရွယ်အစားကြီးလျှင် လိုအပ်ချက်ပိုကြီး နိုင်ပါတယ်။ ထို့အပြင်လူဦးရေအချိုးအစားများလျှင်လည်း မြို့နယ်၏ လိုအပ်ချက်က ပိုမိုကြီး နိုင်ပါတယ်။ ဥပမာ မြို့နယ်အရွယ်အစားကြီးလျှင် ၎င်းတို့ရဲ့ ရွာချင်းဆက်လမ်းမှာရှိတဲ့ လမ်းတံတားပြုပြင် တာတွေ၊ ပညာရေး၊ ကျောင်းလိုအပ်တာတွေ အများကြီး ပိုမိုလုပ်ဆောင်နိုင်မှာ ဖြစ်ပြီးတော့လူဦးရေများတဲ့မြို့မှာ ဆိုလျှင်လည်းကျောင်းသူ/ကျောင်းသား ဦးရေဟာလည်းပိုမိုများပြားပါတယ်။ မြို့မှာလူဦးရေများတဲ့ အတွက်ကြောင့် လူနာဦးရေဟာလည်း ပိုမိုများနိုင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် မလို့ ဒီကာလတွေမှာ ပညာရေးနှင့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍလိုအပ်ချက်များစွာရှိနိုင်ပါတယ်။ ဒီအချက်တွေဟာလည်း မူဘောင်အဖြစ် အသုံးပြု သင့်တယ်လို့ ထင်မြင်ယူဆပါတယ်။ နောက်ဆုံးအချက်ဖြစ်တဲ့ ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ဖွံ့ဖြိုးမှုအဆင့်အတန်း GDP ပေါ်မူတည်ပြီးတော့ ခွဲဝေပေးရန်ဆိုတဲ့အဆိုနဲ့ပတ်သက်ပြီးတော့မြို့နယ်တွေမှာဖွံ့ဖြိုးမှု အဆင့်အတန်း မတူညီ ကြပါဘူး။ အဲဒီလိုမတူညီတာထက် စီမံကိန်း ဦးစီးဌာနမှာလည်း ဖော်ပြထားပြီးတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါမြို့နယ်တွေရဲ့ အဆင့်အတန်းဖော်ပြမှုရှိပြီးတာဖြစ်တဲ့အတွက် ဖွံ့ဖြိုးမှုနောက်ကျတဲ့၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုနည်းတဲ့မြို့တွေမှာ ပိုပေးသင့်ပြီး ဖွံ့ဖြိုးမှုပိုများတဲ့ မြို့တွေမှာ ခွဲဝေမှုမှာလျော့ပေါ့ပြီးတော့ ခွဲဝေသင့်တယ်လို့ထင်မြင်ယူဆပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ ဒီမူဘောင်(၃)ချက်ဖြင့်သာ ခွဲဝေမယ်ဆိုလျှင် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းမှာရှိတဲ့ မြို့နယ်တွေဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ကွာဟချက်တွေလည်း ကျဉ်းမြောင်းသွားမှာဖြစ်ပြီး မြို့နယ် အားလုံးဟာ ဟန်ချက်ညီညီနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမှာဖြစ်တဲ့အတွက် ပြည်သူလူထုလည်း ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အစိုးရနဲ့ လွှတ်တော်အပေါ်မှာလည်း ပြည်သူတွေက ပိုမိုယုံကြည် လာတဲ့အတွက် အဆိုရှင် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်ရဲ့ “ အစိုးရ ငွေလုံး ငွေရင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဘတ်ဂျက် မြို့နယ်အလိုက် ခွဲဝေခြင်းဆိုင်ရာ မူဘောင် ” ဆိုတဲ့ အဆိုကို အလေးအနက် ထောက်ခံပါတယ်လို့ ဆွေးနွေးတင်ပြအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး မိုင်းပန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းအောင်ခမ်းက အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းအောင်ခမ်း၊ မိုင်းပန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)။ ဒီကနေ့ ရှမ်းပြည်နယ်အစည်းအဝေးသို့ ကြွရောက် လာကြသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ဝန်ကြီးများနှင့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာပါလို့ ဦးစွာ နှုတ်ခွန်း ဆက်သ ဂါရဝပြုအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ မိုင်းပန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းအောင်ခမ်းဖြစ်ပါတယ်။ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏ “ အစိုးရ ငွေလုံးငွေရင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဘတ်ဂျက်

မြို့နယ်အလိုက်ခွဲဝေခြင်း ဆိုင်ရာမူဘောင်” အဆိုကို ထောက်ခံ ဆွေးနွေးသွားမှာဖြစ် ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တို့၏ ပြည်ထောင်စု ဒီမိုကရေစီအစိုးရ သက်တမ်းဟာ ၂ ဆက်ရှိခဲ့သလို လွှတ်တော်သက်တမ်းသည်လည်း ၂ ဆက်ရောက် ရှိခဲ့ပါပြီ ဒါကြောင့် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၊ ပြည်နယ်တစ်ပြည်နယ်၏လူနေမှု အဆင့်အတန်းနှင့် ပြည်နယ်၊ မြို့ရွာဖွံ့ဖြိုးမှုတခြင်းဟာဘဏ္ဍာ ရန်ပုံငွေခွဲဝေသုံးစွဲခြင်းသည် အင်မတန်အရေးကြီးသောအခန်းကဏ္ဍ တစ်ရပ်ဖြစ်နေပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ကရသုံးခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းများကို သတ်မှတ်သည့် ဘဏ္ဍာနှစ်အလိုက်ပြုစုရေးဆွဲပြီး ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းလာကာ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ဆန္ဒသဘောထားကိုရယူပြီးအတည်ပြုပြီး နေရပါတယ်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များသည် အစိုးရအဖွဲ့မှ ဘဏ္ဍာငွေခွဲဝေမှုများကို ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်များသို့ ဘဏ္ဍာငွေခွဲဝေခြင်းအားမျှတမှုရှိ/မရှိ၊ စိတ်ဝင်စားစွာဖြင့် လေ့လာ ဆန်းစစ်လျက်ရှိနေပါကြောင်း တင်ပြ ဆွေးနွေးလိုပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှတာဝန်ရှိသော ပုဂ္ဂိုလ်များအားလုံးလဲပြည်သူက ရွေးချယ် တင်မြှောက်ခဲ့သော ပြည်သူ့အစိုးရအဖွဲ့ဖြစ်သလိုလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များကလည်း ပြည်သူ၏ ကိုယ်စားပြု လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များဖြစ်ကြပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့ ရှမ်းပြည်နယ် အတွင်းရှိ မဖွံ့ဖြိုးသေးသော မြို့နယ်၊ ကျေးရွာများကိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု နှုန်းမြန်ဆန်အောင် အစိုးရအဖွဲ့မှတာဝန်ရှိနေပါကြောင်း ဆွေးနွေး တင်ပြလိုပါ တယ်။ ဥပမာ-ဖွံ့ဖြိုးမှုနှုန်းအားကောင်းနေသော မြို့များကို ရန်ပုံငွေပိုမိုခွဲဝေပေးခြင်း၊ မဖွံ့ဖြိုးသေးသော မြို့နယ် များကို လစ်လျူရှုထားခြင်း၊ မိမိမြို့နယ်ကို ဦးစားပေးခွဲဝေချထားပေးခြင်းမျိုး မရှိစေရန်အတွက် အလွန်အရေးကြီး လှပါတယ်။ ယခုရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်အစည်းအဝေးခန်းမကြီးအတွင်းသို့ ရောက်ရှိနေကြသော ပုဂ္ဂိုလ်များ အားလုံးဟာ ရှမ်းပြည်နယ်အတွက် အေးချမ်းအောင်၊ ဖွံ့ဖြိုးအောင်၊ ဖန်းတီးပေးရမည့် ဗိသုကာပညာရှင်တွေ ဖြစ်ကြပါတယ်။ ဖွံ့ဖြိုးမှုအားနည်းနေသော မြို့ရွာများဖွံ့ဖြိုးမှု အားကောင်းအောင် အဓိကကျသောအရာဟာ ရန်ပုံငွေခွဲဝေသည့်နေရာတွင် အင်မတန်အခရာကျသော အခန်းကဏ္ဍဖြစ်ပါတယ်။ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသောအဆိုအား ရှမ်းပြည်နယ်အတွက် ဖြစ်သင့်ဖြစ်ထိုက် သော အဆိုဖြစ်ပါကြောင်း ထောက်ခံဆွေးနွေးလိုပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ ဘတ်ဂျက်များကို ပုံသေသတ်မှတ်မည်ဆိုပါက ယခုအကျိုး ဖြစ်ထွန်းမှု ကောင်းမွန်သော်လည်း နောင်လာမည့် ဘဏ္ဍာငွေ ခွဲဝေမှုများကို အခက်အခဲဖြစ်မည် ကိုလည်း စဉ်းစားပြီး အတည်ပြုသင့်ပါကြောင်းနှင့် အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့်လည်း ဘက်လိုက်မှုမရှိခဲ့လျှင် ဘတ်ဂျက်ရေးဆွဲရာတွင် ပြဿနာရှိမည်မဟုတ်ကြောင်း၊ အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့်လည်း ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိရှိဖြင့် ဘတ်ဂျက်များကို ရေးဆွဲမည်ဆိုပါကပိုမို ကောင်းမွန်မည်ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် အကြံပြုတင်ပြလိုတာကတော့ နှစ်စဉ်ဘဏ္ဍာရေးရန်ပုံငွေခွဲဝေရာမှာ ပထမအကြိမ်မှာညီညွတ်မျှတမှုမရှိဟုကိုယ်စားလှယ်များအားလုံးက ယူဆခဲ့ကြပါတယ်။

- (၁) နောင်အခါတွင် ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ပွင့်လင်း မြင်သာမှုရှိရပါမည်။
- (၂) အခွန်ငွေ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အချက်အလက် များကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ကြိုတင်သိရှိ ညှိနှိုင်းပြီးမှ အတည်ပြုခြင်း။
- (၃) အမှန်တကယ်လိုအပ်နေသည့် နေရာတွင် ဘဏ္ဍာရေး ရန်ပုံငွေခွဲဝေရရှိခြင်း။
- (၄) ဘဏ္ဍာငွေစိစစ်ရေးကော်မတီမှ စနစ်တကျ စိစစ်ပေးရန် လိုအပ်ခြင်းတို့ကို ဂရုပြုဆောင်ရွက်ပေး နိုင်ပါက ပိုမိုညီညွတ်မျှတမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ထောက်ခံ ဆွေးနွေးတင်ပြရင်း နိဂုံးချုပ်အပ် ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းလှဝင်းက အဆိုကို ဆွေးနွေး ဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းလှဝင်း၊ မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး နှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ မင်္ဂလာပါလို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ မိုင်းပန် မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းလှဝင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)၏ “အစိုးရ ငွေလုံး ငွေရင်း ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှု ဘတ်ဂျက်မြို့နယ်အလိုက်ခွဲဝေခြင်းဆိုင်ရာ မူဘောင်” အဆို ကို ထောက်ခံဆွေးနွေးတင်ပြသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ အစိုးရအဖွဲ့သည် ရှမ်းပြည်နယ်အတွက် နှစ်အလိုက်ကျခံသုံးစွဲမည့် ဘတ်ဂျက်ရန်ပုံငွေများကို စီမံခန့်ခွဲရာတွင် လူမျိုးစွဲ၊ ဒေသစွဲ၊ ပုဂ္ဂိုလ်စွဲ၊ အတ္တစွဲ ကင်းရှင်းစွာဖြင့် မြို့နယ်အားလုံးတန်းတူဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် လာစေရေး အမြင်၊ တိုင်းရင်းသားအားလုံး အကျိုး စီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် လာစေရေးအမြင်၊လူမျိုးစုကြီး/ငယ်မရွေးအခွင့်အရေးတန်းတူ ရရှိစေရေး အမြင်များပေါ် တွင် အခြေခံပြီးသဘောထားကြီးစွာဖြင့် အချိုးမျှတစွာ စီမံခန့်ခွဲကျခံသုံးစွဲရန် အထူးလိုအပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ အဆိုပါ ဘတ်ဂျက်များ ခွဲဝေကျခံ သုံးစွဲမှုများအပေါ်တွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များအနေဖြင့် ရှမ်း (တောင်)၊ ရှမ်း(မြောက်)၊ ရှမ်း(ရှေ့)မခွဲခြားဘဲ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း မှီတင်းနေထိုင်သည့် ပြည်သူအားလုံး၊ တန်းတူ အခွင့်အရေး အကျိုးခံစားခွင့်ရရှိရန် လိုလားပြီး အပြုသဘောဖြင့် အကြံပြု တိုက်တွန်းခြင်းသာ ဖြစ်ပါကြောင်း လေးစားစွာတင်ပြလိုပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အစိုးရအဖွဲ့သည် နှစ်အလိုက် ခွင့်ပြုသည့် ငွေလုံး ငွေရင်းဘတ်ဂျက်ရန်ပုံငွေအား မြို့နယ်အားလုံးအတွက် မျှတပြီး တန်းတူညီမျှသည့် အခွင့်အရေးရရှိစေမည့် အချိုးမျှတသည့် ဘတ်ဂျက် ခွဲဝေမှု မူဘောင်ဖြစ်ပေါ်လာရေးအတွက် စွမ်းစွမ်းတမံ ဆောင်ရွက်ပေးပါရန် အကြံပြုတိုက်တွန်းရင်း ၎င်းအဆိုအား ထောက်ခံတင်ပြအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး ပင်းတယမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးညီညီ(ခ)ဦးညီလေးချမ်းက အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးညီညီ(ခ) ဦးညီလေးချမ်း၊ ပင်းတယမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဧည့်သည်တော် များအားလုံးကို မင်္ဂလာပါလို့ ဦးစွာနှုတ်ခွန်း ဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ခနုကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ပင်းတယ မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးညီညီ(ခ)ဦးညီလေးချမ်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒီကနေ့ ကျွန်တော်တင်ပြ ဆွေးနွေးသွားမှာကတော့ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)က ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏ “ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ ငွေလုံးငွေရင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဘတ်ဂျက် မြို့နယ်အလိုက်ခွဲဝေခြင်း ဆိုင်ရာမူဘောင်”နဲ့ ပတ်သက်ပြီး တင်ပြဆွေးနွေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုတွင် ပထမအချက်မှာ ဘာတင်ပြ ထားတာလဲဆိုရင်

- (၁) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဘတ်ဂျက် စုစုပေါင်းပမာဏ၏ ၃၀%ကို မြို့နယ်အလိုက်ညီမျှစွာခွဲဝေပေးရန်၊
- (၂) မြို့အရွယ်အစားလူဦးရေအချိုးအစားပေါ် မူတည်၍ ၃၀%ကိုခွဲဝေပေးရန်၊
- (၃) GDP ပေါ်မူတည်၍ ၄၀%ကို ခွဲဝေပေးရန် ဆိုပြီးတော့ ပထမ၊ ဒုတိယ၊တတိယဆိုပြီးတော့ အချက်(၃)ချက်တင်ပြထားတာရှိပါတယ်။

အဲဒီအချက်(၃)ချက်ပေါ်မူတည်ပြီးတော့ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ လမ်းပြမေးခွန်း(၇)ချက်ဖြင့် တင်ပြဆွေးနွေး သွားမှာဖြစ်ပါတယ်-

- (၁) အစိုးရနှင့်ပြည်သူ၊ ပြည်သူနှင့်အစိုးရတို့အကြား အပြန်အလှန် လေးစားယုံကြည်မှုများဖြစ်ပေါ် စေခြင်း၊ ဒီစာပိုဒ်ဟာဆိုလျှင် နိုင်ငံတော်က ကျင့်သုံးနေသော (ပြည်သူနှင့်အတူ)ဆိုတဲ့ ဆောင်ပုဒ်နဲ့ တူညီပါတယ်။

- (၂) ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေးအတွက် အခြေခံ အုတ်မြစ် အဖြစ် အထောက်အကူဖြစ်စေခြင်း။
- (၃) သာတူညီမျှ စိတ်ဓာတ်ကို မွေးဖွားပေးခြင်း၊ ထာဝရ ရှင်သန်စေခြင်း။
- (၄) ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးကို ရောင်ပြန်ဟပ်စေခြင်း။
- (၅) ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးထဲက တိုင်းရင်းသား စည်းလုံးညီညွတ်ရေးကို အထောက်အကူ ဖြစ်စေခြင်း။
- (၆) စီးပွားရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေး၊ ပညာရေးများ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ဖြစ်ပေါ်စေခြင်း။
- (၇) တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို အလေးထားဂရုပြုလာ နိုင်ခြင်းတို့ကြောင့် အထက်ပါမူဘောင်၏ အဆိုပြုချက်ကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအား ထောက်ခံပေးကြပါရန် အကြံပြု တိုက်တွန်းအပ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အထက်ပါ လမ်းပြမြေပုံအချက် (၇)ချက်ဖြင့် မီးမောင်း ထိုးပြကာ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏ အဆိုအား လေးလေး နက်နက် ထောက်ခံပါကြောင်းတင်ပြရင်းနိဂုံးချုပ်အပ် ပါတယ်။

အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများမှ ဆွေးနွေး ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်အရ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ ၁၂၅(င)အရ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အဖွဲ့အစည်းဝင် ဝန်ကြီးကနေပြီး ရှင်းလင်းဆွေးနွေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းရဲန်တစ်လုံ၊ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး။ လေးစားရပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျွန်တော် အခု ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်အဆိုတင်သွင်းထားသည့် ဘတ်ဂျက်ခွဲဝေမှုကို မဖြေကြားခင်မှာ အဆိုရဲ့ ဖြစ်ပေါ် လာခြင်း အကြောင်းအရင်းကို ကျွန်တော်အနေနဲ့ လေ့လာသုံးသပ်ပြီးတော့ တင်ပြရမည်ဆိုလျှင် သူတို့၏ အဆိုအရ ဖြစ်ချင်တဲ့စေတနာ၊ ပြည်နယ်ရဲ့ အကျိုးကို ညီတူညီမျှဖြစ်စေလိုသောစေတနာ၊ ကောင်းမွန်တဲ့ အကြံပြုချက်ဖြစ် တယ်ဆိုတာကိုကျွန်တော်တို့လေ့လာတွေ့ရှိရပါတယ်။နောင်လာမည့် လွှတ်တော်အသီးသီး တွင်လည်းပဲ ကောင်းမွန်တဲ့ အကြံပြုချက်များ ပြည်နယ်လွှတ်တော်မှာ ပြုပြင်ရန်ရှိသော လုပ်ပိုင်ခွင့်ရှိသော ဥပဒေများကို သေသေချာချာ လေ့လာသုံးသပ်ပြီး ပြင်ဆင်ပြုပြင်နိုင်တဲ့ အကြံပြုချက်များကိုလည်းပဲ ဆက်လက် ပြီး အကြံပြုပေးနိုင်ပါရန် ကျွန်တော်အနေနဲ့ လေးစားစွာဖိတ်ကြားလိုပါတယ်။

အခုအကြံပြုချက်အရ နားလည်ခဲ့မယ်ဆိုလျှင် အင်မတန်မှ ကောင်းမွန်တဲ့ အကြံပြုချက်များဖြစ် ပါတယ်။ ယခု ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရသည် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ခုလုံးမှာ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းတစ်ခုလုံး မှာဖြစ်နေသည့်အစိုးရနှင့်မတူဘဲ တစ်မူ ကွဲပြားနေတဲ့ အစိုးရဖြစ်တယ်ဆိုတာကိုလည်း သတိထားရမှာဖြစ်ပါ တယ်။ လက်ရှိ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရသည် အရောင်အသွေးမတူသော ပါတီများမှပါဝင် ဖွဲ့စည်းထားသော အစိုးရဖြစ်တယ်ဆိုတာကိုလည်းပဲ လေ့လာတွေ့ရှိ ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ အဲ့ဒါအတွက်ကြောင့် ကျွန်တော်တို့ ယခု ပြီးခဲ့သော မြို့များတွင်ဆောင်ရွက်နေခဲ့သော ဝန်ကြီးဌာနအသီးသီးမှ ဆောင်ရွက်နေသော လုပ်ငန်းများ၏ အားနည်းချက်၊ အားသာချက်လုပ်ငန်းများ ဖြစ်ပေါ်နေသည့်အခြေအနေအပေါ်မူတည်ပြီး လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများ၏ စိတ်ဆန္ဒတွင်မလိုမုန်းထားမှုများဖြစ်ပေါ် နေခြင်းဖြစ်တယ်လို့ ကျွန်တော်အနေနဲ့ ယူဆပြီး ဒီအဆိုကို ဖြစ်ပေါ် လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း ကျွန်တော့်အနေနဲ့ လေ့လာတွေ့ရှိရပါတယ်။

အဲ့ဒီလိုမျိုးနောက်တစ်ခါ ဘတ်ဂျက်ခွဲဝေမှုမှာဆိုလျှင် ကျွန်တော်အနေနဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကြီး များအားလုံးကို အကြံပြုပြောကြားလိုတာကတော့ ကျွန်တော်တို့အစိုးရသည် ရှေ့သွားမည့်ခရီးစဉ် စီမံကိန်း ဆိုတာ ရည်မှန်းထားပြီး စီမံချက်နှင့် ဖော်ဆောင် ပြီးသွားခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ အဲ့ဒီစီမံကိန်းထဲမှာပါတဲ့ လုပ်ငန်း

တွေ သည်သာလျှင် ဘတ်ဂျက်အနေနဲ့လျာထားရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ အဲ့ဒီ တော့လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကြီး များ ယခုလွတ်တော်အစည်းအဝေး ပြီးသွားပြီး မိမိတို့၏ ဒေသရောက်သွားတဲ့အချိန်မှာ ကျွန်တော်တို့ ရပ်/ကျေး အောက်ခြေအထိဆင်းပြီး သက်ဆိုင်ရာရပ်/ကျေးဥက္ကဋ္ဌ များတွင်လည်းကောင်း၊ ကျေးရွာဥက္ကဋ္ဌများတွင် လည်းကောင်း လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများနှင့်အတူ သက်ဆိုင်ရာဌာနအသီးသီးမှာ ဖော်ဆောင်ပြီး၊ လေ့လာသုံးသပ်ပြီး မိမိရဲ့ဒေသအလိုက် အရေးကြီးသောအခန်းကဏ္ဍ၊ အရေးကြီးသောတည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများကို ဦးစားပေးအလိုက် စီမံကိန်းရုံးဌာန မြို့နယ်အသီးသီးမှာရှိပါတယ်။

အဲ့ဒီစီမံကိန်းရုံးကို မြို့နယ်အလိုက်အသီးသီးမှာ လိုအပ်နေ သည့်လုပ်ငန်းများထည့်သွင်းပေးဖို့ ကျွန်တော်အနေနဲ့ အကြံပြု ပြောကြားလိုပါတယ်။ လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများ၏ ဖြူစင်တဲ့စေတနာ၊ ပြည်နယ်ရဲ့အကျိုးကိုရှေ့ရှုပြီး ဒီအဆိုကို တင်သွင်းခြင်းဖြစ်တယ်လို့ ကျွန်တော်အနေနဲ့လည်းယူဆရပါတယ်။ ကျွန်တော်အနေနဲ့လည်းပဲ ကိုယ့်ရဲ့လာရာဒေသမှာလည်းပဲအခု လက်ရှိ ဖြစ်နေတဲ့ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းမှာ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ မြို့နယ်မှာလည်းပဲ အားနည်းနေတာကို တွေ့ရပါတယ်။ မညီမမျှ ဖြစ်နေသည့် ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ဝန်ကြီးဌာနအသီးသီးမှာ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းတွေမှာ လုပ်နေသည့်လုပ်ငန်းတွေကို သက်ဆိုင်ရာ စီမံကိန်း ဌာနတွေကိုခေါ်ပြီး အားလုံးသိရှိနိုင်အောင် ဒီကနေဖြေကြားသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

လွတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တို့ ပြည်ထောင်စု ဘတ်ဂျက်နှင့် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဘတ်ဂျက်ခွဲဝေသည့် နေရာမှာ စုစုပေါင်း ဘတ်ဂျက်ပမာဏ၏ ၉၀%ကို ပြည်ထောင်စု၊ ၁၀% ကို ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ၁၄ ခုကနေ အညွှန်းကိန်း ၆ ခုဖြင့် သတ်မှတ်ခွဲဝေဖြည့်ဆည်းပေးလာပါတယ်။ ပြည်ထောင်စု ရန်ပုံငွေသည် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို အဓိကဆောင်ရွက် ပေးပြီး ပြည်နယ်ရန်ပုံငွေကို အုပ်ချုပ်ရေး၊ စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ခွဲဝေအသုံးပြုရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အနေနဲ့ အုပ်ချုပ်ရေး၊ စီမံခန့်ခွဲရေးအတွက် ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ် ၂၂. ၄% နှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ အတွက် ၇၇. ၆ %ကို ခွဲဝေလျာထားခဲ့ပါတယ်။ ဘဏ္ဍာငွေခွဲဝေ သည့်နေရာမှာ မြို့နယ်အားလုံးအတွက် ထည့်သွင်းလျာထားပြီး ခရိုင်အလိုက်ခွဲဝေပေးမှုအခြေအနေကို အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်းလေ့လာ တွေ့ရှိ ရမှာဖြစ်ပါတယ်-

တောင်ကြီးခရိုင်၊ ၁၀ မြို့နယ်မှာဆိုလျှင် ၃၀. ၈၆ %ရှိပြီး လွိုင်လင်ခရိုင်မှာဆိုလျှင် ၇ မြို့နယ် ၁၀. ၅၉%၊ လားရှိုးခရိုင် ၅ မြို့နယ်မှာဆိုလျှင် ၁၀. ၅၂%၊ ကျောက်မဲခရိုင် ၆ မြို့နယ်မှာဆိုလျှင် ၁၀. ၁၉%၊ လင်းခေးခရိုင် ၄ မြို့နယ် ၇. ၁၉%၊ ကျိုင်းတုံခရိုင် ၅ မြို့နယ် ၆. ၈%နှင့် မူဆယ်ခရိုင် ၃ မြို့နယ် ၅. ၉%၊ တာချီလိတ် ခရိုင် ၃ မြို့နယ် ၅. ၄၈%၊ မိုင်းဆတ်ခရိုင် ၂ မြို့နယ် ၃၀. ၅၇%၊ မိုးမိတ်ခရိုင် ၂ မြို့နယ် ၃. ၃၂%၊ လောက်ကိုင်ခရိုင် ၂ မြို့နယ် ၂. ၂၄%၊ ဟိုပန်ခရိုင် ၃ မြို့နယ် ၂. ၁၈%၊ မက်မန်းခရိုင် ၃ မြို့နယ်၊ ၁. ၁၆%၊ ၁၀၀%ကိုလေ့လာခြင်းအားဖြင့် မြို့နယ်အလိုက် ကြည့်မည်ဆိုလျှင် သိပ်ပြီးတော့ ကွာဟမှု မရှိတာကိုတွေ့ရပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းမှာ မြို့နယ်များအတွင်းမှာရှိတဲ့ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှာ အမျိုးသား စီမံကိန်းနှင့်ဒေသန္တရစီမံကိန်း ဥပဒေများအရ ပြည်ထောင်စုဘတ်ဂျက်၊ ပြည်နယ်ဘတ်ဂျက်နှင့် ဆောင်ရွက် ရမည့်လုပ်ငန်း ဒေသန္တရဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို မြို့နယ်စီမံကိန်းဦးစီးဌာနရုံးမှာ ကြေညာထားသကဲ့သို့ မြို့နယ်စီမံကိန်းရေးဆွဲ အကောင်အထည်ဖော်ရေးကော်မတီ အစည်းအဝေးမှာလည်းပဲ ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီး များအားလုံး မြို့မိမြို့ဖ၊ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာ အုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့်အတူဖိတ်ကြားပြီး အသိပေးထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

အမှတ်စဉ် ၄ မှာလာမည့် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုနှစ်မှာ ဒေသန္တရ ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်း အဆိုပြုချက်များကို ဇူလိုင်လအတွင်း စတင် စုစည်းရေးဆွဲသွားမှာဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် အခုကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးများမှ ပါဝင်ပြီး မိမိတို့၏ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းကို လိုအပ်တဲ့လုပ်ငန်းများ ပါဝင်ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းအကြံပြုပေးကြပါရန် ကျွန်တော် ဒီကနေဖိတ်ခေါ်လိုပါတယ်။

ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးများ ခင်ဗျား။ ပါဝင်ရေးဆွဲထားသည့် ဒေသန္တရဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်း အဆိုပြုချက်များကို ဦးစားပေးလုပ်ငန်းခွဲခြားသတ်မှတ်ပြီး မြို့နယ်စီမံကိန်း အကောင် အထည်ဖော်ရေးကော်မတီ မှတစ်ဆင့် ခရိုင်၊ ပြည်နယ်သို့ တင်ပြလာပြီး ပြည်ထောင်စုမှ ခွဲပေးထားသည့် ဘတ်ဂျက်ဘောင် အတွင်းမှာ မြို့နယ်အားလုံးပါဝင်စေရန် လုပ်ငန်းအမျိုးအစား အားလုံးပါဝင်စေဖို့အတွက် ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများ၏ မေးမြန်းတဲ့ အဆိုပြုချက်အပေါ်မူတည်ပြီးအနီးစပ်ဆုံးဖြစ်နိုင်အောင် ထည့်သွင်း စဉ်းစားရေးဆွဲသွားနိုင်ရန်ဖြစ် ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေနဲ့ ပြည်နယ်ဘတ်ဂျက်ခွဲဝေသည့် နေရာမှာ မြို့နယ်များအကြား ကွာဟချက် ကြီးမားမှုမရှိပါဘူး။ ပြည်ထောင်စုဘတ်ဂျက်မှာ ခွဲဝေသည့်နေရာမှာသာလျှင် ကွာဟချက်တွေ နည်းနည်းလေး တွေရှိရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ပြည်ထောင်စုအစည်းအဝေးမှာလည်းပဲ ထည့်သွင်းဆွေးနွေးရန် ဒီကနေ အကြံပြုပြောကြားလိုပါတယ်။အခုကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးများ တင်ပြသွားသည့် မြို့နယ်အလိုက်ခွဲဝေထားသည့် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ရဲ့ ခရိုင်အလိုက် ရာခိုင်နှုန်းအနေနဲ့ကြည့်မည်ဆိုလျှင် တောင်ကြီးမြို့နယ်မှာ ပြည်နယ်ဘတ်ဂျက် အနေနဲ့ ၁၃. ၅၄ ကျပ်သန်းပေါင်းရှိပြီး လွိုင်လင်ခရိုင်မှာဆိုလျှင် ၁၀. ၅၉၊ လင်းခေး ခရိုင်မှာဆိုလျှင် ၇. ၁၉၊ လားရှိုးခရိုင်မှာ ၁၀. ၅၂၊ မူဆယ်ခရိုင်မှာဆိုလျှင် ၅. ၉၀၊ ကျောက်မဲခရိုင်မှာဆိုလျှင် ၁၀. ၁၉၊ မိုးမိတ်ခရိုင်မှာ ၃. ၃၂၊ ဟိုပန်ခရိုင်မှာ ၂. ၁၈၊ မက်မန်းခရိုင် ၁. ၁၆၊ ကျိုင်းတုံခရိုင် ၆. ၈၀၊ မိုင်းဆတ် ခရိုင် ၃. ၅၇၊ တာချီလိတ် ခရိုင် ၅. ၄၈ ဖြစ်ပါတယ်။ နောက်တစ်ခုအနေနဲ့ သတိထားရမည်ဆိုလျှင် အစည်းအဝေး ပထမနေ့က တင်သွင်းထားသည့်အဆိုအရ ကျွန်တော်တို့ ဒေသန္တရ စီမံကိန်းဌာနကပြုစုထားသည့် ဘတ်ဂျက်ခွဲဝေမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ ဝန်ကြီးရှိသည့် မြို့နယ် ပိုမိုပြီးလုပ်ငန်းထည့်ထားပါတယ်ဆိုတဲ့ စကားနဲ့ ပတ်သက်ပြီး စီမံကိန်း လျာထားချက်မှာ ကျပ်သန်းပေါင်းကို မြို့နယ်အလိုက်ကြည့်မည်ဆိုလျှင် တောင်ကြီးမြို့နယ်မှာ ဝန်ကြီးတစ်ပါး ရှိပါတယ်။တောင်ကြီးမြို့နယ်မှာတော့ တောင်ကြီးမြို့တော်ဖြစ်သည့်အတွက်ကြောင့် ၁၃. ၅၄ ဖြစ်ပါတယ်။ ကလေးမြို့နယ်မှာဆိုလျှင် ၁. ၅၆ ပဲရှိပါတယ်။

နောက်တစ်ခါကျွန်တော်တို့ ရပ်စောက်မှာဆိုလျှင် ၁. ၆၆ ပဲရှိပါတယ်။ ဝန်ကြီးချုပ်တက်လာသည့် လားရှိုးမြို့သည်လည်း မြောက်ပိုင်းမြို့နယ်ဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် ၄. ၈၆ ဖြစ်ပါတယ်။ လူမှုရေးဝန်ကြီး တက်လာသည့် ကွမ်းလုံမှာဆိုလျှင် ၁. ၀၅ ပဲဖြစ် ပါတယ်။ နောင်ချိုမြို့နယ်မှာဆိုလျှင် ၂. ၀၈ လျာထားပါတယ်။ အခုအဆိုတင်သွင်းသည့် ကျောက်မဲမြို့နယ်မှာဆိုလျှင် ၂. ၅၅ လျာထားပါတယ်။ မိုးမိတ်မှာဆိုလျှင် ၂. ၃၇ လျာထားပါတယ်။ တာချီလိတ်မြို့နယ်မှာဆိုလျှင် ၃. ၆၆ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော် လာခဲ့သည့် မိုင်းယောင်းမှာ ဆိုလျှင် ၁. ၀၃ ကျပ်သန်းပေါင်းပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအချိုးအစားအတိုင်းကြည့်မည်ဆိုလျှင် မျှတမှုအား မကွာခြားလောက်ပါဘူးလို့ ကျွန်တော်အနေနဲ့ယူဆပါတယ်။

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။အခုကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏အဆိုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ရှင်းလင်းဖြေကြားရမည် ဆိုလျှင် ဘတ်ဂျက်ခွဲဝေခြင်း

နှင့်ပတ်သက်ပြီး မြို့နယ်အလိုက် စီမံကိန်းများရေးဆွဲစဉ်အခါကပင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကြီး များကလည်း ကောင်း၊ မြို့မိမြို့ဖများကလည်းကောင်း၊ ရပ်/ကျေး ဥက္ကဋ္ဌများကလည်းကောင်း ပါဝင်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပြီး အမှန်တကယ်လိုအပ်တဲ့လုပ်ငန်းများကို ပါဝင်ဆွေးနွေးဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ စီမံကိန်းမှာပါလာပြီး ဌာနဆိုင်ရာ များကို ရောက်ရှိလာမှာဖြစ်ပါတယ်။ ၎င်းဌာနဝန်ထမ်းများရှိတဲ့ မြို့မှစာရင်းများသည် သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်ရုံး ကိုရောက်လာပါတယ်။ ဝန်ထမ်းမရှိတဲ့မြို့နယ်မှာဆိုလျှင် ဖော်ပြပါသက်ဆိုင်ရာဌာနများက ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး သည့် နေရာမှာ ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးများ ပါဝင်ကွင်းဆင်းရန် လိုအပ်ပါလိမ့်မယ်။

သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ်မှူးများမှစစ်စစ်ပြီးသည့် ငွေလုံးငွေရင်း လုပ်ငန်းများကို သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးများ ကစစ်ဆေးပြီး ပြည်နယ် ရသုံးမှန်းခြေငွေစာရင်းဦးစီးဌာနသို့ ပေးပို့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန အနေနဲ့ စီမံကိန်းလျာထားသည့်ကိစ္စရပ်များကို ငွေလုံးငွေရင်းပေါ်မှာမူတည်ပြီး လျာထားခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုကသတ်မှတ်ပေးသည့် ထောက်ပံ့ငွေမူဘောင်ထဲက စစ်စစ်ပြီး အစိုးရအဖွဲ့အစည်းကို တင်ပြ အတည်ပြုချက်ရယူပါတယ်။ ပြည်နယ်အစိုးရမှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ အတည်ပြုချက်ရယူပြီး ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေအဖြစ် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဖြစ်သည့် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး၊ လျှပ်စစ်လုပ်ငန်းများအတွက် ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေက အဓိက ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။

မြို့နယ်အလိုက် စီမံကိန်းများတွင် မပါဝင်သောလုပ်ငန်းများကို အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများက ဒါမှမဟုတ် ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ ပြည်နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ ခရိုင်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ၊ မိမိတို့၏ ဒေသသို့ အခါအားလျော်စွာ လာရောက်စစ်ဆေးနေချိန်မှာ လုပ်ငန်းများ၏ လိုအပ်ချက်များကိုတင်ပြပြီး ၎င်းလာရောက်ခဲ့သည့် တာဝန်ရှိ ပုဂ္ဂိုလ်များကို ဌာနဆိုင်ရာများကလည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများကလည်းကောင်း၊ ခရိုင်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများက လည်းကောင်း အစိုးရအဖွဲ့ အစည်းအဝေးမှာ မိမိစစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့တဲ့ အမှန်တကယ်လိုအပ်တဲ့ လိုအပ်ချက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ဝန်ကြီးဌာနအလိုက်ဘတ်ဂျက်စာရင်းမှာပါဝင်နိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်ထောင်စုကနေ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များသို့ ဘဏ္ဍာငွေများ ထောက်ပံ့ပေးတဲ့နေရာမှာ အညီအမျှထောက်ပံ့ပေးတာမဟုတ်ဘဲနဲ့ ညွှန်းကိန်း ၆ ခုဖြစ်သည့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များ၏ စုစုပေါင်း လူဦးရေ ဆင်းရဲမှုညွှန်းကိန်း၊ မြေဧရိယာ အကျယ်အဝန်း၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အလိုက် စုစုပေါင်းလူဦးရေ မြို့ပြလူဦးရေအချိုး၊ တစ်ဦးကျအခွန်ကောက်ခံမှု လူတစ်ဦးစီ၏ ပျမ်းမျှအသားတင်ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှု တန်ဖိုးစသည်တို့ဖြင့် ထောက်ပံ့ပေးခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ အချို့မြို့နယ်များမှာ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်သည့် ဌာန/ အဖွဲ့အစည်းများ ဒေသဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်ရေးရုံး၊ ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနများ၊ လမ်းဦးစီးဌာနများမရှိခြင်း၊ လုံခြုံရေးအရ မတည်ငြိမ်မှုရှိခြင်းတို့ကြောင့် ငွေလုံးငွေရင်း ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုဘတ်ဂျက်များသုံးစွဲခြင်းမရှိပါ။ ဖော်ပြပါအခက်အခဲများမရှိသည့် ဒေသများဖြစ်မည်ဆိုလျှင် အဆိုတင်သွင်းသည့်အတိုင်းပဲ ဘတ်ဂျက်ခွဲဝေမှုစနစ်မှာဘတ်ဂျက်ရေးဆွဲသည့်နေရာမှာထည့်သွင်း စဉ်းစားပြီး ရေးဆွဲသွားနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။

အဲ့ဒါကြောင့် ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးများ တင်ပြထားသည့် မြို့နယ်အလိုက် ၃၀% ခွဲဝေပေး၍ လည်းကောင်း၊ မြို့နယ် အရွယ်အစား၊လူဦးရေအချိုးအစားအလိုက်၃၀%ကိုလည်းကောင်း၊ ၄၀% ကို GDP

တိုးတက်မှုအပေါ်မှာမူတည်ပြီး ရေးဆွဲခဲ့မည်ဆိုလျှင် လက်ရှိအခြေအနေအရ အကြံပြုတင်ပြရမည်ဆိုလျှင် ဒီကိစ္စတွေကို အသေအချာအတည်မပြုခင်မှာ သက်ဆိုင်ရာဘဏ္ဍာရေးကော်မတီ နှင့် အစိုးရအဖွဲ့နှင့် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် အသေးစိတ်တိုင်ပင် ဆွေးနွေးဖို့ အရင်ဦးစွာလိုအပ်မည်လို့ ကျွန်တော်အနေနဲ့ယူဆရ ပါတယ်။ ဒါကြောင့်ရေးရာကော်မတီများနှင့် အစိုးရဌာနဆိုင်ရာများ အကြေအလည် အရင်ဦးစွာဆွေးနွေးပြီးမှ ဒီကိစ္စကိုဆောင်ရွက်သင့် ပါကြောင်း ကျွန်တော်အနေနဲ့ တင်ပြလိုပါတယ်။

ထို့ကြောင့် ယခုသတ်မှတ်ထားသော အဆိုတင်သွင်းခဲ့သည့်ပုံစံအရ ပြည်ထောင်စုအဆင့် လွှတ်တော်မှာ လည်းကောင်း တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်တစ်ခုလုံးအနေနဲ့ တစ်ပြေးညီဖြစ်အောင်ကျွန်တော်အနေနဲ့ ဘဏ္ဍာရေး မူဘောင်တစ်ခု ယခုနှစ်မှာမပါဝင်သည့် လုပ်ငန်းများ ဦးစားပေးဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ကနေပြီး တစ်ပြေးညီဖြစ်အောင် တစ်နိုင်ငံလုံးကိုလည်းဆွေးနွေးသင့်ပါကြောင်းယူဆပါတယ်။ဒါကြောင့် ကိုယ်စားလှယ် တော်ကြီးများ အားလုံးကို ဒီဘတ်ဂျက်ခွဲဝေမှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ရေးရာကော်မတီများနှင့်အစိုးရ သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများ အကျေအလည်ဦးစွာအရင်ဆုံးတိုင်ပင် ဆွေးနွေးသင့်ပါကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌကြီးမှတစ်ဆင့်တင်ပြ လိုပါတယ်။ အဲ့ဒါကြောင့်အခုအဆိုတင်သွင်းသည့်အဆိုများကိုမှတ်တမ်းအဖြစ်သာ မှတ်တမ်းထားရှိပါရန် အလေးအနက်တင်ပြအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းတဲ့အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၄)ဦးကထောက်ခံဆွေးနွေးသွားတာရှိသလို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးကလည်းပဲ ရေးရာ ကော်မတီများနဲ့ အစိုးရအဖွဲ့တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းပြီးတော့မှသာလျှင် ဒါကို ဆုံးဖြတ်မယ်ဆိုတဲ့ အနေအထားကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ နောက်ပြီး သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးကပြန်လည် ဆွေးနွေးတဲ့အခါမှာ ဒီအဆိုကို မှတ်တမ်းတင်တဲ့အဆင့်လောက်ပဲဆောင်ရွက်ဖို့အတွက်ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးက အကျယ်တဝင့်ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးသွားတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ၂၀၁၃ခုနှစ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေ ၂၅(စ၊ဆ)အရ အဆိုတင်သွင်းတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အနေနဲ့ နောက် တစ်ကြိမ်ပြန်လည်ဆွေးနွေးနိုင်ပါတယ်။ ဆွေးနွေးရန်ရှိပါက ပြန်လည် ဆွေးနွေးပေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)။ လေးစားရပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး၊ ဧည့်သည်တော်များ အားလုံး ကိုယ်၏ကျန်းမာခြင်း၊ စိတ်၏ချမ်းသာ ခြင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေလို့ ပထမဦးစွာ နှုတ်ခွန်းဆက်သ ပေးပို့ အပ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးက လမ်းခင်းပြီးရှင်းလင်း သွားတာတွေ့ရ ပါတယ်။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ဆိုလိုတာက ပြည်ထောင်စု ဘတ်ဂျက်မဟုတ်ပါ။ ပြည်ထောင်စုဘတ်ဂျက်ဆိုတာ ကျွန်တော်နားလည်တာက ပြည်ထောင်စုအစိုးရက မြို့နယ်ပေါင်း (၃၃၀)ကို သူ့အတန်းစားနဲ့သူ စီမံခန့်ခွဲနေသော သူ့လုပ်ငန်းသူ လုပ်နေကြပါတယ်။ ကျွန်တော် ဆိုလိုတာက ပြည်နယ်ထဲမှာ ကိုယ်စီမံပိုင်ခွင့်ရှိတဲ့ ငွေလုံးငွေရင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုရာကို ခွဲဝေပေးတဲ့နေရာမှာ ပြည်နယ်အစိုးရကပဲ စီမံပိုင်ခွင့်ရှိတာဖြစ် ပါတယ်။ ဒါက တစ်နိုင်ငံလုံး တစ်ပြေးညီနဲ့လုပ်မှ အဆင်ပြေ မယ်ဆိုတဲ့ စကားကို ပြန်ပြီးရှင်းလင်းခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ နောက်တစ်ခုက အဓိကဖွံ့ဖြိုးရေးကိစ္စဖြစ်တဲ့ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးကို မြို့တိုင်းမှာလုပ်ပါတယ်။ ခြွင်းချက်အနေနဲ့ ကျွန်တော်တို့ စဉ်းစားရမှာက လျှပ်စစ်ကဏ္ဍ၊ လယ်ရှိတဲ့ရေကာတာ၊ ဆည်မြောင်းဆိုရင် ရေရှိတဲ့ မြို့ကို စဉ်းစားလို့ရပါတယ်။ ဆိုလိုရင်း ကတော့ အစိုးရကလည်း ဒီပုံစံအတိုင်းကို မျှမျှတတဆောင်ရွက် ပေးချင်တဲ့ အနေအထားရှိတယ်။ ကျွန်တော်တို့ တင်သွင်းတာကလည်း ဒီလိုမျိုးမျှမျှတတပေးနိုင်ဖို့၊ စီမံခန့်ခွဲနိုင်ဖို့ မူဘောင်တစ်ခု လိုတယ်လို့ အယူအဆနဲ့ တင်သွင်းခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ အဲ့ဒါကို ရှင်းရှင်းလင်းလင်း လွှတ်တော်ဘတ်ဂျက်၊ အစိုးရဘတ်ဂျက်နဲ့ ပတ်သက်ပြီး

ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်မှ မဟုတ်ပါဘူး။ အခြားတိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်၊ ပြည်ထောင်စု အဆင့်မှာ အကြိတ်အနယ်/ဆွေးနွေးရတဲ့ နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း အရေးကြီးတဲ့ လုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော် အခု တင်သွင်းနေတာက ဦးစိုင်းလှဝင်း ထောက်ခံသွားသလိုပဲ ပါတီလူမျိုး၊ နိုင်ငံရေးမဟုတ်ပါဘူး။ အခု လောလောဆယ် ကျွန်တော်တို့ လေ့လာရတဲ့ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဆွဲလိုက်တဲ့ လျာထားချက်တွေက ရှမ်းပြည်နယ် တစ်ခုလုံး၊ မြို့နယ်အားလုံးရဲ့ ညီမျှစွာ လွှမ်းခြုံနိုင်မှုကို အားနည်းစေတယ်။ ဝန်ကြီးရှင်းပြသွားတာက ခရိုင်အလိုက် ရှင်းပြသွားတာမှန်ပါတယ်။ ဆိုလိုချင်တာက ကျောက်မဲမြို့နယ်နည်းတယ်လို့ပြောခြင်း မဟုတ်ပါ။ အထူးသဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်အလယ်ပိုင်းမှာရှိနေတဲ့ မိုးနဲ၊ မိုင်းကိုင်း၊ မိုင်းရှူးတို့ဆိုရင် တော်တော်လေး အားနည်း ပါတယ်။ မြို့နယ်တိုင်းမှာရှိနေတဲ့ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအားလုံး ထိုက်သင့်တဲ့ ညီတူညီမျှလွှမ်းခြုံနိုင်တဲ့ ဘတ်ဂျက်စီမံခန့်ခွဲမှုမျိုးကို ကျွန်တော် အဆိုတင်သွင်း ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ အကယ်၍ ဝန်ကြီးက ရှင်းလင်းချက်အရ ဒါကိုလည်းသူလုပ်ချင်ပါတယ်။ ဒီမူဘောင်ကိုလည်းမှတ်တမ်းအဖြစ်ထားမယ်ဆိုရင်တော့ ကျွန်တော်တို့ကတော့ ဆက်လက်ပြီးတော့ ငြင်းနေရဦးမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကလည်း ခက်ခဲတဲ့အလုပ်တော့ မဟုတ်ပါဘူး။ ခြွင်းချက် အနေနဲ့လည်း ရှိပါတယ်။ အဓိကကတော့ ဘတ်ဂျက်ရေးဆွဲတဲ့နေရာမှာ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းမှာ ရှိနေတဲ့ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းစုံ မြို့ပေါ်၊ ကျေးရွာ၊ ရပ်ကွက်မကျန် မြို့နယ်အားလုံး ထိုက်သင့်သလောက် ဒီမူဘောင် ကို အသုံးပြုမယ်ဆိုရင် အချိုးညီစွာဘာမှဆွေးနွေးပြောစရာမရှိအောင် လွှမ်းခြုံ နိုင်လိမ့်မယ်လို့ ယူဆပါတယ်။ ဒီမူဘောင်မရှိဘဲနဲ့လုပ်မယ်ဆိုလျှင် အားလုံးလွှမ်းခြုံနိုင်ဖို့အားနည်းမယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ ထို့ကြောင့် ဒီအဆို နှင့်ပတ်သက်ပြီး ကျွန်တော်တင်မကပါဘူး။ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်အားလုံးကလည်းပဲ အကောင်းမြင်ကြ ပါတယ်။ ထို့ကြောင့်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကနေတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကို ပန်ကြားလိုတာက အဆိုကို အတည်ပြုပေးစေချင်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ရဲ့ သဘောထားဆန္ဒကို ကျွန်တော်လိုအပ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်က အတည်ပြုပေးနိုင်ဖို့၊ မဲခွဲဆုံးဖြတ်ပေးနိုင်ဖို့ တောင်းဆိုအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင် ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အဖွဲ့အစည်းဝင် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ကိုယ်စား ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးက ဒီအဆိုကို မှတ်တမ်းတင်ရန် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသွား ပါတယ်။ အဆိုတင် သွင်းသူ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်ကလည်း လွှတ်တော်ရဲ့ အဆုံးအဖြတ်ကိုခံယူ လိုကြောင်း တင်ပြလာပါတယ်။ တစ်နည်းအား ဖြင့် ပြောရလျှင် မဲခွဲရမယ့်အဆင့်အထိ ဖြစ်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ မဲခွဲတဲ့နေရာမှာလည်းပဲ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေအရသော်လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၃ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဆိုင်ရာဥပဒေမှာ ပြဋ္ဌာန်းချက်အရသော်လည်းကောင်း မဲခွဲရမှာပဲဖြစ်ပါတယ်။ မဲခွဲခင်မှာကျွန်တော်တို့ ဒီကနေ့အစည်းအဝေးကို တက်ရောက်တဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များမှာ နံနက်ပိုင်းက စာရင်းအရဆိုရင် (၁၂၈)ဦး ရှိပါတယ်။ သို့သော်လည်းပဲ အကြောင်းကြောင်းကြောင့် အတွေ့အကြုံအရ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် အချို့ဟာ နံနက်ပိုင်းတက်ပြီး ညနေပိုင်းကျတော့ ခွင့်တိုင်သည်ဖြစ်စေ၊ ခွင့်မဲ့ဖြစ်စေတက်ရောက်နိုင်ခြင်း မရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ဆိုလိုချင်တာကတော့ မဲခွဲဆုံးဖြတ်မယ်ဆိုရင် ဒီခန်းမထဲမှာ တက်ရောက်တဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးရေ အတိအကျ သိရှိဖို့လိုမှာဖြစ်ပါတယ်။ မနက်ကစာရင်းအရ (၁၂၈)ဦး ဖြစ်ပါတယ်။ ယခုညနေပိုင်းမှာ တက်ရောက်တဲ့ဦးရေ စာရင်းကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ စိစစ်ရေး ကော်မတီက တင်ပြပေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးလင်းအောင်ဆွေ၊ ဥက္ကဋ္ဌ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များစိစစ်ရေးကော်မတီ။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တပ်မတော်သားလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ လေ့လာသူဧည့်သည်တော်များခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်မှာ

ရွေးကောက်ခံလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်(၁၀၇)ဦး၊ တပ်မတော်သားလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်(၃၄)ဦးရှိ ပါ တယ်။ မနက်ပိုင်းမှာ ခွင့်တိုင်ကြားထားတာကတော့ စုစုပေါင်း (၁၃)ဦးရှိ ပါတယ်။ ရွေးကောက်ခံ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်(၁၀)ဦးနဲ့ တပ်မတော်သား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၃)ဦး၊ စုစုပေါင်း(၁၃)ဦး ပျက်ကွက်ပါတယ်။ နေ့လည်ပိုင်းမှာတော့ တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ် (၃၁)ဦးပုံမှန် ရှိနေပြီး ရွေးကောက်ခံ ကိုယ်စားလှယ် ထဲက ဦးအားမဲ၊ မိုင်းခတ်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)က ကိုယ်တိုင် ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် နေ့လည်ပိုင်း ခွင့်ယူထားပါတယ်။ ဦးဘေရင်နယ် (ခ)ဦးခင်မောင်လွင်၊ လောက်ကိုင်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)က ကျန်းမာရေးမကောင်းပါသဖြင့် နေ့လည်ပိုင်း ခွင့်ယူထားပါတယ်။ ဦးဝင်းကျော်၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)က ကျန်းမာရေးမကောင်းပါသဖြင့် နေ့လည်ပိုင်းခွင့် ယူထားပါတယ်။ ရွေးကောက်ခံကိုယ်စားလှယ် (၃)ဦး ထပ်မံခွင့်ယူတဲ့အတွက် စုစုပေါင်း ဒီနေ့နေ့လည်ပိုင်းမှာ ရွေးကောက်ခံ ကိုယ်စားလှယ်က (၉၄)ဦး၊ တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ်က (၃၁)ဦး စုစုပေါင်း (၁၂၅)ဦး အစည်း အဝေးခန်းမထဲမှာရောက်ရှိ နေပါတယ်။ ကျန်တဲ့ ရွေးကောက်ခံကိုယ်စားလှယ် ခွင့်တိုင်ကြားသူ (၃)ဦးကို နေ့လည်ပိုင်းခွင့်အဖြစ် သတ်မှတ်ပေးနိုင်ပါ ရန် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးကနေတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ တင်ပြအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကိုကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေအရ သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်နေတဲ့ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကတော့ မဲပေးလို့မရပါ။ ဒါကြောင့် ကျန်ရှိတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၁၂၄)ဦး ဖြစ်မှာဖြစ်ပါတယ်။ အဲ့ဒီတော့ (၁၂၄)ဦးပေါ်မှာ မူတည်ပြီးဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုးညွန့်လွင်(ခ)ဦးစိုးကြီး၊ စီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေး ဝန်ကြီး။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ အနည်းငယ်ကိစ္စကို တင်ပြပါမယ်ခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ကျွန်တော်တို့အစိုးရသည် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအနေနဲ့ ဒီမိုကရေစီ Federal ပြည်ထောင်စုကို သွားဖို့ ဦးတည်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဟာဒေသခံ တိုင်းရင်း သားတွေ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေရဲ့ လိုအပ်ချက်ဟာ တရားမျှတမှု ဆိုတဲ့ဥစ္စာကို အခြေခံပြီး ပြောသွား တာဖြစ်ပါတယ်။ Budget Allocation ဆိုတာ စီမံကိန်းဝန်ကြီးအနေနဲ့ ကျွန်တော့်ကိုတင်ပြ ခွင့်ပေးပါ။ စီမံကိန်း ရေးဆွဲတဲ့အခါမှာ စီမံကိန်း စံချိန်စံညွှန်းတွေဟာ ကျွန်တော်တို့ ဝန်ကြီးဌာနကသတ်မှတ်တာ နိုင်ငံတကာရဲ့ စံနှုန်း၊ စံညွှန်းတွေနဲ့ သတ်မှတ်ပြီးတဲ့အခါမှာရေးဆွဲခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ သို့သော် ရေးဆွဲတဲ့နေရာမှာ အားနည်းချက် တွေရှိနိုင်ပါတယ်။ ခေတ်အဆက်ဆက်က အားနည်းချက်တွေရှိပါတယ်။ ခေတ်အဆက်ဆက်က အားနည်းချက် တွေက နိုင်ငံရေးမူဝါဒအရတည်ဆောက်ခဲ့တဲ့အတွက် အားနည်းချက်တွေ ဖြစ်ပေါ်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့် အနေနဲ့ ပြောရမယ်ဆိုရင် ပြည်ထောင်စုဘတ်ဂျက်၊ Union Budget ရှိပါတယ်။ State Budget ဆိုတဲ့ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ဘတ်ဂျက် ရှိပါတယ်။ အဲ့ဒီ ပြည်နယ်ဘတ်ဂျက်မှာ အပိုင်း(၂)ပိုင်းရှိပါတယ်။ သာမန် အသုံးစရိတ်နှင့် ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ်တို့ရှိပါတယ်။ သာမန်အသုံးစရိတ်မှာ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် အသုံးစရိတ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအသုံးစရိတ်၊ ဝန်ထမ်းများရဲ့ လစာတွေရှိပါမယ်။ သာမန်အသုံးစရိတ်နဲ့ ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ်များကို ပြည်ထောင်စုရဲ့ လိုအပ်ချက် ထပ်မံဖြည့်ဆည်းပေးပြီး ပြည်နယ်ရဲ့ ဒေသန္တရ စီမံကိန်းဥပဒေကို ကျွန်တော်တို့ကရေးဆွဲပေးပြီး လွှတ်တော်မှာအတည်ပြုရပါတယ်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များက သဘောမတူရင် အတည်ပြုလို့မရပါဘူး။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ပွင့်ပွင့် လင်းလင်းပြောရရင် ကျွန်တော်တို့ ဟာ အသုံးစရိတ်ကို ခွဲလိုက်မယ်။ ဥပမာငွေ (၁၀၀)မှာ ခွဲလိုက်မယ်ဆိုရင် ဥပမာ-လုပ်ငန်းမရှိတဲ့ နေရာမှာ ညီတူညီမျှခွဲပေးလို့ သာမန်အသုံးစရိတ်က မဖြစ်နိုင်ပါဘူး။ ဌာနဆိုင်ရာမရှိတဲ့နေရာ ဘယ်လိုမှ ခွဲပေးလို့မ ရပါဘူး။ အဲ့ဒီတော့ သာမန်အသုံးစရိတ်ကို ဖယ်ပြီးတော့ ကျန်နေတဲ့ငွေလုံး ငွေရင်း အသုံးစရိတ်ထဲမှာ ဘာကိုဘယ်လိုခွဲခြားလို့ရမလဲဆိုရင် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေးဆိုတဲ့အပိုင်း၊ အဲ့ဒီအပိုင်း(၃)ပိုင်းမှာ ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပြီးတဲ့အခါ ဘယ်ကဏ္ဍကို

ဘယ်လိုအချိုးနဲ့ ဆောင်ရွက်လျှင် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးစတဲ့ လူတိုင်းအတွက် အသုံးဝင်တဲ့ အခြေခံ အဆောက်အအုံတွေကို ဝန်ထမ်းအင်အားနည်းတဲ့ နေရာမှာကြီးမားတဲ့ အဆောက်အအုံကြီး ဆောက်နေရင်လည်း Harmony မဖြစ်ပါဘူး။ လွှတ်တော်မှာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ဖို့ ရှမ်းပြည်နယ်ကြီးတိုးတက်ဖို့ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက် နဲ့အလုပ်လုပ်ခဲ့ပါတယ်။ အဲ့ဒီတော့ ဒေသလိုအပ်ချက်တွေကို သက်ဆိုင်ရာ စီမံကိန်းရေးဆွဲတဲ့ နေရာမှာ ပူးပေါင်း ပါဝင်ပြီးရေးဆွဲပါလို့ ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရကတရားဝင် စာထွက်ပေးပါတယ်။ လွှတ်တော်မှာလည်း ကတိကဝတ် ပြုထားပါတယ်။ ဒီလိုရေးဆွဲခြင်းအားဖြင့် ကွာဟချက် တွေဟာလျော့ကျသွားနိုင်ပါတယ်။ ကွာဟချက်တွေကို တွဲတဲ့ အခါမှာ တောင်ကြီးခရိုင်(၁၀) မြို့နယ်ဟာ(၃၀. ၈၆) ရာခိုင်နှုန်း သုံးတယ်။ (၁၀)မြို့နယ်ရှိတဲ့အတွက် ၁၀နဲ့စားရင်(၃. ၃၃)ပဲရှိ ပါတယ်။ Maximum အမြင့်ဆုံးက(၃. ၃၃)ဖြစ်ပြီးတော့မှ အနိမ့်ဆုံးက(၁. ၀၂) ဖြစ်တဲ့အတွက်ကွာဟချက်အနည်းငယ်တော့ရှိတယ်။ သို့သော်လည်း တစ်ပြေးညီဖြစ်ဖို့ဆိုရင် ဒီအဆိုကို ကျွန်တော်က Suspend ခဏလုပ်ပြီး မှတ်တမ်းတင်ပြီး မကျေနပ် ရင်တော့ပြန်ဆွေးနွေးပါ။ပြည်ထောင်စုနှင့် မူဘောင်ရေးဆွဲတယ်ဆိုတာ ဖြစ်သလိုခွဲပေးလို့မရပါဘူး။ ဒေသန္တရစီမံကိန်းသည် တိုင်းပြည်တစ်ပြည်ရဲ့ အသက် ဖြစ်တဲ့အတွက်ရေးဆွဲချင်သလို ရေးဆွဲလို့မရပါ။ ဆန္ဒနဲ့လိုအပ်ချက်က တစ်ထပ်တည်းကျချင်မှ ကျနိုင်မှာဖြစ် ပါတယ်။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ အကြံပြု ဆွေးနွေးချင်တာက မဲခွဲမဆုံးဖြတ်မီမှာ အားလုံးစဉ်းစားပေးဖို့လိုပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ မှတ်တမ်းတင်ပါ။ ပြီးရင်ပြန်လည်ဆွေးနွေးပါ။ ဒီဘတ်ဂျက်မူဘောင် ရှိပါတယ်။ ရေးရာကော်မတီရှိပါတယ်။ ဒေသန္တရစီမံကိန်းကော်မတီရှိပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရနဲ့ အကျေအလည်ဆွေးနွေးမယ်။ ကျွန်တော်တို့က စီမံကိန်းမူဘောင်တစ်ခု ရေးဆွဲမယ် ဆိုရင် နိုင်ငံတော်ရဲ့ ဥပဒေနဲ့ ညီညွတ်သလား၊ဒေသန္တရစီမံကိန်းတွေ အခြားတိုင်းနဲ့ပြည်နယ်တွေမှာကဲ့သို့ လွှမ်းမိုးမှု၊ လွှမ်းခြုံမှုဖြစ်နိုင်သလားဆိုသည်ကို အကျေအလည်ဆွေးနွေးပြီးမှသာလျှင် ကောင်းတယ်လို့ ကျွန်တော် အကြံပြုလိုပါတယ်။ တိုင်းရင်းသားတွေအားလုံး တစ်ပြေးညီတိုးတက်ဖို့ ဒီမိုကရေစီFederal ပြည်ထောင်စု စနစ်ကိုသွားဖို့ကျွန်တော်တို့ ရင်ထဲမှာ အပြည့်အဝရှိတဲ့အတွက် သံသယ မဖြစ်စေချင်ပါဘူး။ ဒါကြောင့် မျှတမှုကို လုပ်တဲ့နေရာမှာ မူဘောင်ရေးဆွဲတဲ့နေရာမှာ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်း၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ ဥပဒေတွေ အကုန်လုံး ဟာဒီတစ်ချက်တည်းနဲ့ ပျက်ယွင်းသွားမယ်ဆိုရင် နိုင်ငံတည်ဆောက်တဲ့နေရာမှာ အခက်အခဲ ရှိနိုင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အဆိုတင်သွင်းချက်ကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့ နားလည်ပေးကြပါလို့ လေးလေး စားစား တိုက်တွန်းလိုပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။

ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် စီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေးဝန်ကြီးက စီမံကိန်းကိစ္စနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသွားပါတယ်။ သို့သော်လည်း လက်ရှိအခြေအနေမှာ အဆိုတင်သွင်းတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်က အဆိုကို လွှတ်တော်ရဲ့ဆန္ဒ၊ လွှတ်တော်ရဲ့ အဆုံးအဖြတ်ခံယူလိုကြောင်းနဲ့ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးက ဒီအဆိုကို မှတ်တမ်းတင်သင့်ကြောင်းတင်ပြသွားပါတယ်။ဒီအဆိုနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး တစ်ခုခု ဆောင်ရွက်ဖို့တော့ လိုမယ်ထင်ပါတယ်။ ဒီအတိုင်းပဲထားမယ် ဆိုရင် အဆိုရှိပြီး တစ်နည်းအားဖြင့် မေးခွန်းရှိပြီး အဖြေမရှိတာနဲ့ တူနေမှာဖြစ်ပါတယ်။ ပေးထားချက်ရှိပြီးရှင်းလင်းချက်၊ ဖြေရှင်းချက် မရှိတဲ့ ပုစ္ဆာမျိုးလည်းဖြစ်သွားနိုင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော် ဆောင်ရွက်မည့် Procedure အတိုင်းပဲ လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒခံယူဖို့ရှိ ပါတယ်။ ဒီနေရာမှာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက မိမိတို့ရဲ့ အသိဉာဏ်နဲ့၊ မိမိတို့ရဲ့အတွေ့အကြုံနဲ့ ယှဉ်ပြီး ဆန္ဒမဲ ပေးကြမယ် လို့လည်း ယူဆပါတယ်။ ဒါကြောင့်ကျွန်တော်တို့ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေ ၃၇(က)အရ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်၍ ဆန္ဒမဲပေးသည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၏ များရာမဲဖြင့်သာ ဆုံးဖြတ်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ယခု ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်တင်သွင်းတဲ့ အဆိုကို အတည်ပြုရန် သဘောတူသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ မိမိနေရာ၌ မတ်တပ်ရပ်၍ ဆန္ဒပြုရန် ဖြစ်ပါတယ်။ အမှန် ကတော့ ကျွန်တော်တို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရဲ့တူညီသော ဆန္ဒဟာ ရှမ်းပြည်နယ် အတွက်ပဲဖြစ်

ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်တိုးတက်ရေး၊ ရှမ်းပြည်နယ်မှာရှိတဲ့ လူထုများရဲ့ လူနေမှုဘဝမြှင့်တင်ရေးဆိုတာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရဲ့ ဆန္ဒပဲဖြစ်ပါတယ်။ ယခု ထောက်ခံမှု မထောက်ခံမှုများသည် ပြည်နယ်အကျိုး အတွက်ပဲဖြစ်ပါတယ်။ တစ်ဖက်ကလည်းလုပ်ထုံးလုပ်နည်းဆိုတာရှိပါသေးတယ်။ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းကလည်း ရှိသလို ဆန္ဒကလည်းရှိပါတယ်။ အဲဒီတော့ လိုအင်ဆိုတာလည်းရှိပါတယ်။ ဒီကနေ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၁၂၄)ဦး(ကျွန်တော်မပါ)ဆိုတော့ထောက်ခံတဲ့ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်က (၅၀)ဦးဖြစ်ပါတယ်။ အပေါ်ထပ်၊ အောက်ထပ်၊ ကျန်တာကတော့(၇၄)ဦးကျန်ပါတယ်။ အဲဒီတော့ ကျန်တဲ့ (၇၄) ဦးဟာ တစ်နည်းအားဖြင့် ပြောရမယ်ဆိုရင် ကန့်ကွက်တာပါရှိသလို ကြားနေလည်း ရှိကောင်းရှိမယ်ဖြစ်ပါတယ်။ သို့သော်လည်း ကျွန်တော်တို့ ဒီအဆင့်ကတော့ ကြားနေအဆင့်အထိ မဲခွဲဖို့ မဟုတ်တော့ပါဘူး။ ဒါကြောင့်မို့ ကြားနေအဆင့် အထိ မဲခွဲရအောင်လည်းပဲ ကျွန်တော်တို့က တိုင်းရေး၊ ပြည်ရေးတမျှအရေးကြီး တဲ့ဟာလည်းမဟုတ်ဘူး။ ဘတ်ဂျက်ကိစ္စပဲဖြစ်တဲ့အတွက် ရရှိတဲ့ ရလဒ်ပေါ်မူတည်ပြီး ဆုံးဖြတ်ရမှာပဲဖြစ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အဆိုအားအတည်ပြုရန် သဘောတူသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးရေသည် အစည်းအဝေးတက်ရောက်သည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်ဦးရေ၏ ထက်ဝက်ထက်နည်းသည့်အတွက် ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်တင်သွင်းသည့် “**ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ ငွေလုံး ငွေရင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဘတ်ဂျက် မြို့နယ် အလိုက်ခွဲဝေခြင်း ဆိုင်ရာမူဘောင်**”အဆိုအား မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ အဆိုကို ကျွန်တော်တို့ရဲ့ အတွေ့အကြုံအရ ဖိုင်များတွဲထားပါတယ်။ ဥက္ကဋ္ဌကြီးကို မေတ္တာရပ်ခံချင်တာကတော့ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်ရဲ့ အဆိုကို မှတ်တမ်းတင်သလို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးများ ရှေ့မှောက် မှာ ဖြေကြားသွားတဲ့ စီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေးဝန်ကြီးနှင့် ဘဏ္ဍာဝန်ကြီးတို့ရဲ့ ဖြေကြားချက်ဟာ အင်မတန် ကောင်းတဲ့အတွက် မှတ်တမ်းတင်လိုက်မယ်ဆိုလျှင် ထိုင်နေတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် မတ်တတ်ရပ် ဆန္ဒပြုတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံးသည် ဘဏ္ဍာငွေခွဲဝေသုံးစွဲမှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ကျေနပ်ကြ လိမ့်မယ်လို့ ကျွန်တော်ယုံကြည်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။